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IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS UN SPORTA KOMITEJAS 

 

SĒDES PROTOKOLS 

Valkā 

 
2024.gada 15.februārī            Nr.2 
 
Sēde sasaukta pulksten 10:00 
Sēde atklāta pulksten 10:00 

Sēdes norises vieta: Valkas novada pašvaldības ēkā, Beverīnas ielā 3, 2.stāva zālē. 
Tiek veikts komitejas sēdes audioieraksts. 

Sēdi vada:   Gita Avote – Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja 
 
Sēdi protokolē: Ilva Asejeva – Pašvaldības administrācijas izpildsekretāre 
 
Sēdē piedalās 

deputāti: Unda Ozoliņa – Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja vietniece  
Guntis Albergs – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis  
Andris Dainis – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis 
Vents Armands Krauklis – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis 
Vilmārs Vesingi – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis (piedalās attālināti 

ZOOM video tiešsaistes platformā)  
 
Sēdē nepiedalās:  Sandra Pilskalne – Izglītības, kultūras un sporta komitejas locekle – darbnespēja  
 
Sēdē piedalās:  Agnis Birkavs – pašvaldības domes deputāts  

Aigars Roga – pašvaldības domes deputāts (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā)  
   Viesturs Zariņš – pašvaldības domes priekšsēdētāja vietnieks 
 
Sēdē piedalās Valkas novada pašvaldības darbinieki: 

Valdis Šaicāns – Izpilddirektors 
Ieva Bērziņa – Juridiskās nodaļas vadītāja 
Inguna Medne – Izpilddirektora palīgs (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 

platformā)  
Ivo Leitis – Sabiedrisko attiecību speciālists (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 

Dace Pūce – Elektronisko plašsaziņas līdzekļu speciāliste (piedalās attālināti ZOOM 

video tiešsaistes platformā) 

Raivi Graņics – Sporta un jaunatnes lietu daļas vadītājs  
Rolands Rastaks – Izglītības, kultūras, sporta un jaunatnes nodaļas vadītājs 
Viktors Kaņepe – Finanšu analītiķis 
Vilnis Vilguts – Vecākais datorsistēmu un datortīklu administrators 

Inese Kāposte – Valkas novada Bērnu – jaunatnes sporta skolas direktore 

Mārtiņš Birnis – J.Cimzes Valkas Mūzikas skolas direktors 
Līga Tetere – Valkas novada Centrālās bibliotēkas direktore (piedalās attālināti 

ZOOM video tiešsaistes platformā) 

Madara Birča – Vides un reklāmas dizaina speciāliste (piedalās attālināti ZOOM 

video tiešsaistes platformā)  
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Baiba Karpova – Turnas tautas nama vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā)  
Līga Lāne – Kultūras darba organizatore 
Reinis Kulbergs – Valkas novadpētniecības muzeja direktors 

 
Darba kārtība: 

1. Par Valkas novada pašvaldības dalību Latvijas riteņbraukšanas federācijā 

2. Par Valkas novada pašvaldības dalību Latvijas sporta veterānu – senioru savienībā 

3. Par Valkas novada pašvaldības izglītības iestāžu izdevumu tāmēm 2024.gada savstarpējiem 

norēķiniem 

4. Par nolikuma “Jāņa Cimzes starptautiskais instrumentālo kvartetu konkurss” apstiprināšanu 

Informatīvais jautājums 
5. Par Jāņa Strupuļa unikālā dāvinājuma tālāko likteni 
6. Par iedzīvotāju idejas par Turnas un Kārķu tautas namu apvienošanu aptaujas rezultātiem 

7. Par aptaujas par kultūras darba organizēšanu Valkas novadā rezultātiem 

8. Novada pasākumu plānotājs - Valkas mājas lapa (demo) 
9. Skolu efektivitātes monitorings - digitālais rīks SEMR  (demo) 

10. Dziesmu un deju svētku Datu pārvaldības informācijas sistēma – digitālais rīks (demo) 

11. Chromebook Valkas novadā 

12. Valsts pārbaudes darbi 2024 

13. Projekti - pabeigtie un sagatavošanā 
14. Izaicinājumi izglītības jomā 
15. Pedagogu statistika par stāvokli uz 2023.gada oktobri 
 

U.Ozoliņa ierosina labot 6.darba kārtības jautājuma nosaukumu un R.Graņics ierosina komitejas 

nobeigumā apspriest finansējuma piešķiršanas mehānismu sporta biedrībām. 

 

G.Avote aicina balsot par darba kārtību. 

Deputāti, atklāti un vārdiski balsojot, PAR – 6 deputāti (G.Avote, U.Ozoliņa, A.Dainis, G.Albergs, 
V.A.Krauklis, V.Vesingi), PRET – nav, ATTURAS – nav, apstiprina Valkas novada pašvaldības Izglītības, 
kultūras un sporta komitejas sēdes Nr.2 darba kārtību. 

 
 

1.§ 
Par Valkas novada pašvaldības dalību Latvijas riteņbraukšanas federācijā 
_______________________________________________________________ 

(R.Graņics) 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta (pielikumā) saturu, R.Graņics. 
Debatē: V.A.Krauklis, U.Ozoliņa, V.Zariņš. 
R.Graņics atgādina, ka biedrs šajā federācijā pašvaldība ir tikai tāpēc, lai varētu organizēt riteņbraukšanas 

sacensības. Informē, ka sazinājies ar Valmieras pašvaldību un Naukšēnu apvienību, kas piekritusi, ka 

varētu caur viņiem organizēt šīs sacensības, kaut gan arī līdzīgi, kā Valkas novada pašvaldība neredz jēgu 

būt šīs federācijas biedram. 

V.A.Krauklis skaidro valsts attieksmi šajā jautājumā. 

G.Avote jautā, kas mainīsies, ja pašvaldība nebūs šīs federācijas biedrs, uz ko R.Graņics atbild, ka, tad 

pašvaldība būs vairāk atkarīga no citām organizācijās, rīkojot riteņbraukšanas sacensības.  

U.Ozoliņa pauž, ka saredz diezgan lielus riskus, ja sacensības rīkos citas organizācijas, it kā, ietaupot 

budžetā 100 EUR, bet tajā pašā laikā papildus darbs pašam R.Graņicam organizējot šo pasākumu. 

G.Avote aicina balsot. 

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, U.Ozoliņa, A.Dainis, G.Albergs, V.A.Krauklis, V.Vesingi), PRET – 

nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

1. Neatbalstīt lēmumu par izstāšanos no Latvijas riteņbraukšanas federācijas biedru saraksta.  
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2.§ 
Par Valkas novada pašvaldības dalību Latvijas sporta veterānu – senioru savienībā 

_______________________________________________________________ 

(R.Graņics) 

 
Ziņo, izklāstot situācijas (pielikumā) saturu, R.Graņics. 
Debatē: V.A.Krauklis, G.Avote. 
R.Graņics informē, ka nav bijis domes lēmuma, ka pašvaldība ir iestājusies šajā savienībā, tāpēc būtu 
nepieciešams šādu lēmumu pieņemt.  
G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot izskatīšanai domes sēde.  

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, U.Ozoliņa, A.Dainis, G.Albergs, V.A.Krauklis, V.Vesingi), PRET – 

nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

1. Apstiprināt Valkas novada pašvaldības dalību Latvija Sporta veterānu - senioru savienībā.  
 
 

3.§ 
Par Valkas novada pašvaldības izglītības iestāžu izdevumu tāmēm 

 2024.gada savstarpējiem norēķiniem 
_______________________________________________________________ 

(V.Kaņepe) 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta (pielikumā) saturu, V.Kaņepe. 
Debatē: V.A.Krauklis, U.Ozoliņa. 
V.Kaņepe skaidro, ka šogad izmaksu tāmes ir nedaudz augstākas, jo ir paaugstinājies atalgojums. 

Notiek diskusija par lēmuma izpildes atbildīgo personu. 

G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot izskatīšanai domes sēde.  

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, U.Ozoliņa, A.Dainis, G.Albergs, V.A.Krauklis, V.Vesingi), PRET – 

nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

1. Apstiprināt Valkas novada pašvaldības izglītības iestāžu tāmes savstarpējiem norēķiniem atbilstoši 
Ministru kabineta 2016.gada 28.jūnija noteikumiem Nr.418 “Kārtība, kādā veicami pašvaldību 
savstarpējie norēķini par izglītības iestāžu sniegtajiem pakalpojumiem” bez valsts dotācijām 
(1.pielikums). 

2. Apstiprināt Valkas Mākslas skolas 2024.gada viena izglītojamā izmaksas mēnesī bez valsts 
dotācijām norēķiniem ar Valgas pašvaldību (2.pielikums). 

3. Nosūtīt paziņojumus pašvaldībām par pašvaldību savstarpējiem norēķiniem izglītībā atbilstoši 
Ministru kabineta 2016.gada 28.jūnija noteikumiem Nr.418 “Kārtība, kādā veicami pašvaldību 
savstarpējie norēķini par izglītības iestāžu sniegtajiem pakalpojumiem”. 

4. Par lēmuma izpildi atbild izpilddirektors.  
5. Lēmuma izpildi kontrolē domes priekšsēdētāja. 
6. Lēmums stājas spēkā ar tā pieņemšanas brīdi. 

 

 

4.§ 
Par nolikuma “Jāņa Cimzes starptautiskais instrumentālo kvartetu konkurss” apstiprināšanu 

_______________________________________________________________ 

(M.Birnis) 

 
Ziņo, izklāstot iesnieguma (pielikumā) saturu, M.Birnis. 
Debatē: V.Zariņš, V.A.Krauklis, U.Ozoliņa, I.Bērziņa, G.Avote. 
M.Birnis pauž savu viedokli par iestādes pilnvarām, skaidrojot dažādus iestādes nolikuma punktus un 

izsaka neizpratni par to, ka konkursa nolikums jāapstiprina iestādes dibinātājam.  

V.Zariņš skaidro, kāpēc iestādei būtu jāsaskaņo ar dibinātāju līdzīgi nolikumi. 
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V.A.Krauklis paskaidro, ka iepriekšējos gadus arī ir bijis šāds jautājums, bet konstatēts, ka pirmkārt, ir labi, 

ka deputāti zina, kas notiek pašvaldībā un, otrkārt, pastāv iespēja, ka dalības maksa var mainīties un tikai 

dome var apstiprināt dalības maksas apmēru. 

M.Birnis ierosina uzlabot iestādes nolikumu, ietverot punktu, ka iestādes direktors var apstiprināt līdzīgus 

nolikumus. 

U.Ozoliņa uzskata, ka tas ir normāli, ka dibinātājs apstiprina šādus nolikumus. 

I.Bērziņa skaidro, kādā veidā būtu jārīkojas, kā arī norāda, ka direktoram tas tika izskaidrots jau nedēļu 

iepriekš. 

R.Rastaks skaidro, ka visi izglītības iestāžu nolikumi tika pārstrādāti par pamatu ņemot paraugnolikumus, 

kas tika ieteikti no atbilstošās ministrijas, kas regulē iestādes darbības principus, bet, savukārt, konkrētās 

lietas, ko dibinātājs vēlas saregulēt būtu papildu cits lēmums, kuru nevajadzētu rakstīt nolikumā, tāpēc 

ierosina nodalīt konkursa norisi no dalības maksas un apstiprināt tikai dalības maksu šodien. 

U.Ozoliņa uzskata, ka šeit ir izveidojusies problēma no nekā, kas pie tam palielina birokrātiju. 

M.Birnis izklāsta, ka citu skolu piedāvājumos nekad nav redzējis, ka tos apstiprina dibinātājs, kaut arī tajos 

ir iekļauta dalības maksa.  

G.Avote aicina M.Birni nākamajā komitejā nākt ar saviem ierosinājumiem nolikuma papildināšanā. 

Notiek diskusija par dalības maksas apmēru. 

G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot izskatīšanai domes sēde.  

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR –  6 deputāti (G.Avote, U.Ozoliņa, A.Dainis, G.Albergs, V.A.Krauklis, V.Vesingi), PRET 

– nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras un sporta komiteja  
N O L E M J : 

1. Apstiprināt nolikumu “Jāņa Cimzes Starptautiskais instrumentālo kvartetu konkurss”.   

2. Par lēmuma izpildi atbild J.Cimzes Valkas Mūzikas skolas direktors.  

3. Lēmuma izpildi kontrolē pašvaldības izpilddirektors. 

4. Lēmums stājas spēkā tā pieņemšanas brīdī. 

 
Informatīvie jautājumi 
 

5. “Par Jāņa Strupuļa unikālā dāvinājuma tālāko likteni” 

Ziņo deputāts V.A.Krauklis un aicina jebkuru aiziet uz muzeju un apskatīt šo unikālo izstādi. Uzskata, ka 
noticis Latvijā nebijis notikums, ka saņemts šāds dāvinājums, kas mērāms tūkstošos. Aicina atrast vietu, 
kur šo kolekciju varētu izstādīt pastāvīgā ekspozīcijā, kas būtu unikāla vieta ekskursantu apmeklējumiem. 
Uzskata, ka pašvaldībai ir tāda iespēja, kas ir krājumu māja, bijušā sporta skolas ēkā. Ierosina pašvaldības 
vadībai uzņemties atbildību un sadalīt pienākumus, kā to paveikt. Pie reizes kontaktēties ar Kultūras 
ministriju, sazināties ar Burāni, sazināties ar nacionālo Mākslas muzeju, lai konstatētu, kā pareizi uzglabāt 
šīs gleznas. 
V.A.Krauklis aicina sadalīt pienākumus, lai virzītos uz to, ka pēc kāda laika varētu lepoties ar tādu krājumu. 
R.Kulbergs aicina apsvērt, vai veidot pastāvīgu ekspozīciju, vai piedāvāt, kā ceļojošo izstādi. V.A.Krauklis 
atbalsta šādu piedāvājumu, bet uzsver, ka jārisina apdrošināšanas jautājums un drošības jautājums. 
U.Ozoliņa aicina izvērtēt, kas būtu minimālā un maksimālā programma, lai šo realizētu. V.A.Krauklis 
papildina, ka šim pasākumam vajadzētu būt kopīgam novada mērķim, kā arī piesaistīt Kultūras ministriju, 
lai tas nav tikai pašvaldības jautājums. 
V.Šaicāns atbalsta ideju, bet aicina domāt par to, kas notiks pēc projekta realizācijas, proti, izmaksas, kas 
būs nepieciešamas atbilstošu telpu uzturēšanai, kas to darīs, kā to darīs. 
V.A.Krauklis tomēr aicina izlemt, kurš būs galvenais atbildīgais šajā jautājumā. 
V.Zariņš ierosina apdomāt šo ideju un nākt ar saviem ierosinājumiem nākamajā komitejā. 
U.Ozoliņa ierosina, ka ņemot vērā, ka māksliniekam būs jubileja pēc 5 gadiem, domāt par kataloga 
izdošanu, kuru varētu izmantot, ka reprezentatīvo materiālu, kā arī aicina jau nākamajā komitejā piedāvāt 
konkrētus rīcības variantus. 
R.Kulbergs piebilst vēl par J.Indusa kolekcijas izstādi, kas notiks šajā gadā un informē par krājumu ēkas 
tālāko izmantošanu.  
G.Avote aicina atgriezties pie šīs saruna nākamajā komitejas sēdē. 
 

6. “Par iedzīvotāju idejas par Turnas un Kārķu tautas namu apvienošanu aptaujas rezultātiem” 

Ziņo deputāte U.Ozoliņa, iepazīstinot ar notikušās aptaujas rezultātiem, kurā piedalījās 97 respondenti.  

G.Avote papildina, lai nepārklātos atbildīgie un pienākumi, plānots veidot kultūras centru, kas tikai ir 

nākotnes plānos, tāpēc tiek sekots līdz kultūras pasākumiem Valkas novadā. 

V.Vesingi norāda, ka šī aptauja bija tikai pieejama Ērģemes watsup grupai. 
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B.Karpova aicina nevērtēt tautas namu kvantitāti, bet pasākumu kvalitāti un izsaka savas bažas par 

pasākumu pārklāšanos. 

L.Lāne aicina runāt ar kultūras darbiniekiem, kā viņi saredz kopīga kultūras centra veidošanu, nevis runāt 

par šiem darbiniekiem mazās grupās. 

V.A.Krauklis un U.Ozoliņa izsakās par pasākumu kalendāra veidošanu un aicina kultūras darbiniekus būt 

koleģiāliem un neveidot situāciju, kad pasākumi pārklājas.  

 

7. “Par aptaujas par kultūras darba organizēšanu Valkas novadā rezultātiem” 

Ziņo I.Leitis, informējot par aptaujas rezultātiem. 

V.A.Krauklis izklāsta mūsdienu jauniešu intereses saistībā ar pasākumiem. 

Notiek diskusija par jauniešu piesaisti pasākumu apmeklēšanā. 

 

Deputāts V.A.Krauklis iziet no sēžu zāles pulksten 12:01. 

 

8. “Novada pasākumu plānotājs - Valkas mājas lapa (demo)” 

Ziņo R.Rastaks, prezentējot Valkas novada pašvaldības “mākonī” esošu pasākumu plānotāju. 

 

9. “Skolu efektivitātes monitorings - digitālais rīks SEMR  (demo)” 

Ziņo R.Rastaks, informējot par digitālā rīka būtību. 

 

10. “Dziesmu un deju svētku Datu pārvaldības informācijas sistēma – digitālais rīks (demo)” 

Ziņo L.Lāne, informējot par datu bāzi “Kultūras dati”, kurai var pieslēgties jebkurš un var iegūt datus par 

jebkuru kultūras iestādi, par kolektīvu, par dalībniekiem, par pasākumiem, kā arī piebilst, ka ir apskatāma 

informācija par muzejiem un bibliotēkām. 

 

11. “Chromebook Valkas novadā” 

Ziņo R.Rastaks,informējot, ka skolām ir iegādāti 222 datori, kā arī par darbībām, kas vēl būs pašvaldībai 

jāveic. 

 

12. “Valsts pārbaudes darbi 2024” 

Ziņo R.Rastaks, informējot par šī gada atestāta saņemšanas iespējām un eksāmenu kārtību. 

 

Deputāts G.Albergs iziet no sēžu zāles pulksten 12:20 

 

13. “Projekti - pabeigtie un sagatavošanā” 

Ziņo R.Rastaks, sniedzot informāciju par projektiem, kas jau ir pabeigti, kas ir procesā un kādi projekti tiek 

plānoti. 

 

14. “Izaicinājumi izglītības jomā” 

Ziņo R.Rastaks, informējot, ka notiek sadarbība ar Valmieras novadu. Aicina domāt par Ukrainas jauniešu, 

kas mācās ģimnāzijā, nodarbināšanu vasaras periodā. 

 

15. “Pedagogu statistika par stāvokli uz 2023.gada oktobri” 

R.Rastaks par šo jautājumu bilst tikai to, ka skolotāji noveco (informācija apskatāma komitejas materiālos) 

 

R.Graņics jautā, vai deputātiem ir vēlme kaut ko mainīt finansējuma sadalīšanas principos sporta 

biedrībām, un izklāsta savu redzējumu, ka klubiem tiek maksāts par cilvēku skaitu un kādu aktivitāšu skaitu, 

ko tie nodrošina un ierosina sekot principam, ka nauda seko cilvēkam.  

Komitejā vienojas, ka būtu uzlabojama esošā veidne sporta biedrību vērtēšanā. 

 

Sēde slēgta pulksten 12:40 

 
Sēdes vadītājs        Gita Avote 
 
Protokolēja        Ilva Asejeva 


